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در صحن شورای شهر تهران چه گذشت

ایجاد برج های ۸۰ متری تخلیه گاز در تهران

هشدار درباره اصرار به زایمان در تاریخ ویژه

نورا حسینی: بارها در صحن شورای شهر تهران هشدار داده شده 
که اگر زلزله ای بزرگ در تهران رخ دهد، فاجعه قرن خواهد بود؛ 
اما تهران برای پیشــگیری از خسارت های جانی و مالی این زلزله 
آماده نیست. روز گذشــته محمد آقامیری، رئیس کمیته عمران 
شورای شهر تهران، درباره ایجادنشدن برج های اضطراری تخلیه 
گاز هشــدار داد. کارکرد این برج ها این اســت که در زمان زلزله 
باقی مانده گاز در لوله های شهری را تخلیه می کند و مانع انفجار 

می شوند.
آقامیری در تذکر خود با اشاره به اینکه تهران دارای انشعابات 
زیاد گاز اســت، گفت: طبق مصوبه مدیریت بحران در ســال ۹۶، 
اداره گاز باید برج های اضطــراری تخلیه گاز در مناطق مختلف 
تهران ایجاد کند. در این راســتا ۲۳ نقطه شناسایی شده که اداره 
گاز بــرای ایجاد این برج های ۶۰ تا ۸۰ متری به فضای ۴۰۰ متری 
احتیاج دارد تا در زمان وقوع زلزله گازهای باقی مانده در لوله ها 
را به سرعت تخلیه کند. ۳.۵ میلیون مترمکعب گاز در زیر تهران 
وجود دارد که کارشناســان ژاپنی که چند ســال پیش به تهران 
آمدند، اعلام کردند که قبل از اینکه ریزش آوار در زلزله های بالای 
هفت ریشــتر جان مردم را بگیرد، شــاهد انفجار علمک های گاز 
خواهیم بــود. او ادامه داد: اداره گاز بــا ارائه گزارش فنی اعلام 
کرده است که می تواند با کارگذاری این برج ها در مدت چند ثانیه 
نســبت به تخلیه اضطراری گازها اقدام کند؛ اما پیگیری ها نشان 
داده که هنوز شــهرداری زمین های مدنظر را در اختیار اداره گاز 
قرار نداده و این در حالی اســت که قرار بوده در ســال ۹۸ ایجاد 
این برج ها تمام شــود؛ اما تاکنون هیچ اقدامی صورت نگرفته و 
این در حالی است که اداره گاز معتقد است تجهیزات اجرای این 
طرح مهم را خریداری کرده و در انبارها نگه داشــته است و تنها 
منتظر زمین هستند. مهدی چمران در واکنش به این تذکر گفت: 
خیلی از زمین های مد نظر گران قیمت هستند و باید شهرداری آنها 
را بخــرد و بهتر بود اداره گاز که این مقدار انشــعاب دارد، از اول 
خودشان فکر می کردند، نه اینکه توقع داشته باشند شهرداری آن 
را انجام دهد. البته شورا و شهرداری نیز این مسئله را پذیرفته اند؛ 

اما باید بررســی شــود که ایجاد برج های ۸۰ متری آن هم وسط 
بافت مســکونی چگونه خواهد بود و نمونه های خارجی را نیز 

باید بررسی کنیم.
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون سلامت، هم با بیان اینکه 
از شــرکت گاز سؤالاتی پرسیده شده بود که باید پاسخ داده شود، 
گفت: ممکن است زمین شــهری نیز زمین هایی داشته باشد که 
بتواند در اختیار قرار دهد؛ البته باید نمونه های اجراشده این طرح 

مورد توجه قرار بگیرد.
  اتوبوس هایی که دولت به تهران نداد

در جلســه روز گذشته در حاشیه جلســه علنی شورای شهر 
تهران دوبــاره موضوع اتوبوس های دولتی که قرار بود به تهران 
داده شــود، از طرف رســانه ها پیگیری شــد. درحالی که شهردار 
تهران معتقد اســت که اقدامات دولت در تهران بی نظیر است؛ 
اما مهدی چمران، رئیس شورای شــهر تهران، اعلام کرد دولت 
نه ۱۵ درصد پیش پرداخت قــرارداد واگن های چینی را پرداخت 
کرده و نه بــه تعهدات خود در حــوزه اتوبوس رانی عمل کرده 
است. او با اشــاره به تزریق ۴۰ دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان 
عمومی شــهر تهران گفت: این ۴۰ دستگاه همان اتوبوس هایی 
هســتند که در پایان سال گذشته یکی از کارخانه ها تماس گرفته 
و اعــلام کرده بود که این ۴۰ دســتگاه را می تواند تا پیش از پایان 
ســال تحویل دهد. در حقیقت این ۴۰ دســتگاه اتوبوس فراتر از 
۶۵۰ دستگاه اتوبوسی اســت که مقرر شده وزارت کشور تحویل 
دهد که البته تاکنون تنها ۱۷۶ دستگاه را تحویل داده است. برای 
ســال جاری حرکت خوبی را شروع کرده ایم و با توجه به بودجه 
خاصــی که برای حــوزه حمل ونقل عمومی در نظــر گرفته ایم، 
هرچه کارخانه ها بتوانند اتوبوس بســازند، ما تحویل می گیریم. 
ظاهرا قرارداد دو هزار اتوبوس بســته شده که باید انتظار تحویل 
آن را در شــش ماه آینده داشته باشــیم و امیدواریم تا پایان سال 
وعده پنج هزار دســتگاه اتوبوس محقق شــود که نقطه ایدئال 
اســت. البته قرارداد هزار دستگاه اتوبوس برقی به زودی منعقد 
می شود و برای دو هزار دستگاه اتوبوس نیز وزارت کشور قرارداد 

منعقد کرده که با چانه زنی ها مقرر شده هزار دستگاه را به تهران 
بدهد. در حال حاضر ما پیش پرداخت ۶۰۰ دستگاه اتوبوس را واریز 
کرده ایم؛ ولی هنوز این اتوبوس ها ســاخته و تحویل شهر تهران 

نشده است.
چمــران ادامــه داد: بی تردید از بودجه اســتفاده می کنیم تا 
اتوبوس های بیشــتری را خریداری کنیم. از ســوی دیگر در حوزه 
مترو نیز متأسفانه هنوز پیش پرداخت ساخت ۶۳۰ دستگاه واگن 
پرداخت نشده است. او درباره خریداری اتوبوس های دست دوم 
هم گفت: در حوزه خرید این اتوبوس ها آن قدر ان قلت وارد کردند 
که ما شرایط خرید را از دست دادیم. اتوبوس هایی که برای جام 
جهانی به قطر آورده شده بود، تقریبا نو بودند و استفاده کمی از 
آنها شده بود و علاوه بر این استانداردهای بسیار بالایی دارند. مقرر 
بود هزار دســتگاه را خریداری کنیم؛ ولی اظهارنظرهایی مبنی بر 
اینکه کسر شأن ماست که اتوبوس های دست دوم خریداری کنیم، 

منتشر شد و ما شرایط خرید را از دست دادیم.
 تذکرات زنانه شورا

زنان شورای شهر تهران نسبت به سایر اعضا در صحن علنی 
شورا کمتر در مباحث مشارکت می کنند. روز گذشته چهار عضو 

شورای شهر تهران در میان اعضای تذکردهنده بودند.
نرگس معدنی پور، رئیس کمیســیون فرهنگــی و اجتماعی 
شورای شهر تهران، به بازگشــت پیکر یک شهید آشوری پس از 
۳۰ ســال تفحص به کشور اشــاره کرد و گفت:  سرباز «جانی بِد 
اوشــانو» ســرباز تیپ ۵۵ هوابرد ارتش جمهوری اسلامی ایران 
بوده، این شــهید بزرگوار در عملیات بدر به درجه رفیع شهادت 
نائل می شــود و پیکر مطهرش بعد از ســی و چند سال تفحص 
می شود. سوده نجفی هم به مراسم افطاری که روزهای گذشته 
در برج میلاد برای خادمان خدمات شهری برگزار شده بود، اشاره 
کرد و از شــهرداری تهران و معاون منابع انسانی این سازمان به 

دلیل توجه ویژه به پاکبانان قدردانی کرد.
زهــرا شمس احســان هم در تذکــر پیش از دســتور خود بر 
ضرورت پیگیری مسائل مربوط به رود دره قوری چای در منطقه 

در گفت  وگو با رئیس کانون وکلای خراسان رضوی مطرح شد
حدود ۴ قتل و ۲۰ مورد حمله به وکلا در سال گذشته

۲۱ تأکید کرد و گفت:  یکی از مهم ترین چالش های شــهر تهران 
خطر ســیلاب بوده که به دلیل موقعیــت جغرافیایی پایتخت، 
ســاختار فضایی شبه شــطرنجی و جمعیت پذیری بالای آن، این 

خطر رو به فزونی است.
او بــا بیان اینکــه رود دره «قوری چای» واقــع در منطقه ۲۱ 
(محل پل فتح) با مشــکلات اساســی و اجتناب ناپذیری مواجه 
است، گفت: این رود دره از مناطق بالادست وارد محدوده منطقه 
۲۱ شــده و پس از طی مســیری طولانی به مناطق پایین دست و 
حاشیه ای پایتخت سرازیر می شود که در زمان بارش های فصلی 
امکان جاری شــدن ســیلاب محتمل اســت. طبــق برآوردهای 
صورت گرفته، حداکثر ظرفیت انتقال ســیلاب در محدوده مذکور 
۱۲ مترمکعب بر ثانیه اســت؛ در حالی کــه طبق طرح اضطراری 
مربوط به این رود دره، ســیل با دوره های بازگشــت مختلف به 
مقــدار ۷۰ مترمکعب در ثانیه و در مــواردی تا ۱۲۶ مترمکعب 
پیش بینی شده است. نرجس سلیمانی، رئیس کمیسیون نظارت 
و حقوقی شــورا هم بر ارائه خدمات لازم به جامعه تاکسیرانی و 
رعایت حقوق شــهروندی و نیز نظارت بر حسن اجرای مصوبات 

شورا تأکید کرد.
سلیمانی گفت: در بررسی های به عمل آمده مدت زیادی است 
که خدمات مؤثری به جامعه تاکســیرانان در سطح شهر تهران 
ارائه نشــده؛ برای مثال قطعات با اســتهلاک بالا مثل تایر، لنت، 
انواع روغــن و از همه مهم تر بنزین باکیفیت با قیمت مناســب 
مواردی است که باید مورد توجه قرار گیرد که امیدواریم مدیریت 
شــهری و بخش های ذی ربــط در دســتگاه های اجرائی بتوانند 
راه حل هایی را برای ایجاد یک مسیر مناسب و قانونی برای کمک 

به این جامعه خدوم و زحمتکش تدبیر کنند.
 گزارش مشکلات سرویس مدارس استثنائی در صحن شورا

پس از توقف دوباره خدمات رسانی سرویس مدارس استثنائی 
و خانه نشین شدن این دانش آموزان، علیرضا نادعلی، سخنگوی 
شــورای شــهر تهران، در تذکــری گفت: موضوع رســیدگی به 
وضعیت سرویس مدارس اســتثنائی در صحن شورای اسلامی 
شــهر تهران در حضور معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
تهران مطرح شــد. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران 
نیز قول دادند که به وضعیت سرویس مدارس استثنائی رسیدگی 
کنند و پیگیری هم کردند، اما ظاهرا مشــکلات سرویس مدارس 
اســتثنائی به صورت کامل حل نشده است و در پی تماسی که با 
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران داشتم ایشان مطرح 
کردند که بخشــی از مشکلات مالی ســرویس مدارس استثنائی 
حل و پرداخت شده است، ولی بخش قابل توجهی از مبلغ مالی 
عملا در اختیار شــرکت های ســرویس مدارس قرار می گیرد که 
عملا تأمین مالی همه این مبالغ برای شهرداری تهران امکان پذیر 
نیست و مدارس و خانواده های محترم در این خصوص متحمل 

رنج می شوند.
سخنگوی شورای شهر تهران تأکید کرد: از معاون حمل ونقل 
و ترافیک شــهرداری تهران می خواهم که طی گزارش در صحن 
شــورای شــهر تهران عملکرد خــود را در زمینه حل مشــکل 
ســرویس مدارس استثنائی ارائه دهند تا خانواده ها از حل کامل 

مشکلاتشان مطلع شوند.
مهدی چمران، رئیس شــورای اســلامی شــهر تهران نیز در 
ادامه تأکید کرد: معاون حمل ونقل و ترافیک باید در جلسه آینده 
در شــورا گزارش ارائه دهد و دربــاره قراردادهای اتوبوس ها نیز 
توضیحاتی را مطرح کند؛ وظیفه قانونی شورا و شهرداری نیست 
که سرویس دانش آموزان استثنایی را تأمین کند و وظیفه انسانی 
است و انتظار داریم سازمان بهزیستی به وظیفه خود عمل کند. 
الان تنها شــهرداری اســت که موضوع را پیگیری می کند و بنده 
نشنیده ام که بهزیســتی کاری در این خصوص انجام داده باشد. 
در جلسه روز گذشته طرح پیشنهاد اصلاح آیین نامه اجرائی ماده 
یک قانون حفظ و گســترش فضای سبز در شهرها را برای ارسال 
به شــورای عالی استان ها که یک فوریت آن در صدوسی و نهمین 
جلسه علنی شورا به تصویب رسیده بود در دستور کار قرار گرفت 

و اعضا به بررسی جزئیات این طرح پرداختند.
مهــدی عباســی، رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 

شورای شــهر تهران، در توضیح این موضوع عنوان کرد: با توجه 
به ابعاد این آیین نامه دو تغییر در این بخش پیشــنهاد شــده که 
تغییر نخست در بخش اول تعیین شرایط جزء پنجم این آیین نامه 
اســت که در این خصوص چند گزینه مطرح شده که مشتمل بر 
«غلبه پوشش توده درختان در ملک به نحوی که مطابق با تصاویر 
هوایی که از سال ۱۳۵۸ به بعد پوشش درختان بیش از نیمی از 
عرصه ملک را پوشــانده باشــد» و «قطع و امحای درختان مانع 
از محاســبه پوشش درختان نخواهد بود» و در بند دیگر «املاک 
واقع در محدوده باغات به هم پیوسته که در پهنه سبز قرار دارند» 
و «امــلاک دارای درختان با محیط بن بالا» و تغییر دوم در بخش 
دوم، بند الف تبصره دوم ماده ۷ که عنوان دارد جایگزین اعضای 
شــورای شهر به عنوان نماینده در جلســات ماده ۷ شرکت کنند 

اظهار شده است.
مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر تهران گفــت: ۱۲ نفر 
از اعضای شــورا در نامه ای براســاس دلایلی کــه اعلام کردند 
نمی توانند به جلسات کمیسیون ماده ۷ در مناطق بروند و در این 
جلسات حضور پیدا کنند، بر این اساس بررسی طرح این آیین نامه 

در دستور کار قرار گرفته است.
وی افــزود: بی تردیــد همه مســائل مربــوط به باغــات را 
نمی خواهیــم در این طرح حذف کنیم، بلکــه تنها موضوع این 
است که اعضا اعلام می کنند رفتن به کمیسیون ماده ۷ مناطق نه 
عملی اســت و نه کار درستی است و در حقیقت قرارگیری عضو 
شورا در کنار دو مســئول اجرائی از شهرداری تهران کار درستی 

نیست و به نوعی ورود به کار اجرائی قلمداد می شود.
در ادامه عباســی، رئیس کمیســیون شهرســازی شــورای 
اســلامی شــهر تهران نیز گفت: حضور اعضا در مناطق را کاملا 
غلط می دانم، دلایل این موضوع نیز بســیار است، در حال حاضر 
درخواست اصلاح به شورا آورده شده و تنها در کمیسیون ماده ۷ 
مرکزی عضو شــورا حضور دارد، چراکه عنصر قضائی است و در 
آنجا رأی به شــکایت ها داده می شود و در حقیقت اعتراضات در 

کمیسیون مرکزی دیده می شود.
احمد صادقی، دیگر عضو شــورای شهر تهران نیز در بخش 
دیگری از بررسی اصلاح این آیین نامه گفت: مصوبه تأکید می کند 
که کمیســیون باید با ســه عضو تشکیل شــود؛ اما کمیسیون در 
مناطق با چهار یا پنج عضو شــکل می گیرد و این تخلف است و 
به همین دلیل من پرونده ها را امضا نکردم، من هیچ اصراری برای 
نمایندگی در هیچ منطقه ای ندارم ولی با توجه به دســتوری که 
داده ایــد این کار را انجام داده ام ولی باید آیین نامه را به درســتی 
اجرا کنیم، قطعا تصویب کمیسیون با ۴ یا ۵ عضو قانونی نیست 

و تخلف است.
در ادامــه مهــدی چمــران، ریاســت شــورا، در واکنش به 
صحبت های احمد صادقی درباره بررسی این موضوع گفت: این 
تخلف نیست، البته اگر تخلفی شکل گرفته باید به دادگاه ارسال 
کنیم، در کمیســیون ها حتی اگر ســه عضو شــورا حضور داشته 
باشــند، نهایتا امضای یک عضو گرفته می شود، لذا این موضوع 
تخلف نیســت، من به دلایلی گفتم در منطقــه ۱ و ۲ یک عضو 
شورا نرود و سه نفر بروند که مشکلی پیش نیاید، ولی رأی سه تا 
نیست، بلکه هر سه رأی که اخذ می شود هرکدام که بیشتر باشد 

به عنوان رأی اصلی در نظر گرفته می شود.
این موضوع باعــث درگیری کلامی این دو عضو شــد که در 
نهایت مهدی چمران صندلی ریاســت شورا را تا پایان جلسه به 
پرویز سروری واگذار کرد. در نهایت کلیات طرح پیشنهاد اصلاح 
آیین نامه اجرائی ماده یک قانون حفظ و گســترش فضای ســبز 
در شهرها برای ارســال به شورای عالی استان ها پس از بحث و 

بررسی با اکثریت آرای موافق به تصویب رسید.
نادعلی در پایان جلســه شــورا در جمع خبرنگاران با اشاره 
به مجادله ها و بحث های کارشناســی در جلســه شورای شهر 
تهران، گفت: بنده به هیچ عنوان با کلمه تشــنج موافق نیســتم، 
چراکــه به هر حال چه در شــورا و چه در پارلمان هــای دیگر از 
جمله مجلــس، بحث های کارشناســی و مجادله هایی صورت 
می گیرد، به هر حال نفس کارهای مشورتی و پارلمان ها به همین

شکل است.

عبدالصمد حسینی،خبرنگار: رئیس کانون وکلای خراسان رضوی بیان کرد: تکراری شدن 
این حوادث ما را به این صرافت می اندازد که وکلا را به مواردی مثل شــوکر و اســپری 

فلفل مجهز کنیم تا در موارد حاد و خطرناک بتوانند از خودشان دفاع کنند.
عباس شیخ الاسلامی، رئیس کانون وکلای خراسان رضوی، درباره حادثه تلخ قتل 
یک وکیل در نیشــابور اظهار کرد: عموما وکلا و قضات به مناسبت حرفه و شغل خود 
بیشــتر از دیگر اقشار در معرض آسیب ها هســتند، به ویژه در شرایط حاضر جامعه که 
به دلیل مشــکلات اقتصادی و غیر اقتصادی آستانه تحمل مردم کاهش یافته و شاهد 
هســتیم حتی در مواردی مثــل رانندگی و تصادفات واکنش ها به نحو دیگری اســت. 
درعین حال رفتار صداوســیما و رســانه ها که گاهی جوی علیــه وکلا راه می اندازند و 

یک طرفه درباره آنها صحبت می کنند، بی تأثیر در بروز این حوادث نیست.
شیخ الاسلامی ادامه داد: از طرفی ممکن است برخی همکاران ما نیز دقت لازم را 
نداشته باشند و نکاتی را که باید در دفاع و بقیه موارد رعایت نکنند که البته یک مقدار 
هم در معرض بزه دیدگی قرار گیرند. تکراری شــدن این حــوادث ما را به این صرافت 

می اندازد که وکلا را به مواردی مثل شوکر و اسپری فلفل مجهز کنیم تا در موارد حاد 
و خطرناک بتوانند از خودشان دفاع کنند.

رئیس کانون وکلای خراســان رضوی خاطرنشان کرد: از همه مهم تر در مواجهه با 
تعدد و تکرار این حوادث تأثراگیز باید رویکرد پیشــگیرانه داشــته باشیم و در تمام دنیا 
بخش مهمی از پیشگیری آموزش است. مردم باید آموزش ببینند که وکیل وظیفه اش 
پیگیری حق دفاع است. وکیل طرف مقابل آنها هیچ خصومت شخصی با آنها ندارد تا 

نیازی باشد با دست  زدن به  اعمال خشونت بار مقابله کنند.
وی اضافه کرد: متأسفانه در مدارس ما آموزش های بسیاری داده می شود که برخی 
از آنها هیچ نیازی از دنیا و آخرت مردم رفع نمی کند؛ ولی آموزش مسائلی برای تبیین 
فلســفه وکالت یا قضاوت نداریم و آموزش ها مقداری دچار ضعف است. اگر مردم با 
کارکرد وکلا آشنا باشــند و بدانند چه خدمتی به اجرای عدالت می کنند، این مشکلات 
کاهش پیدا می کند. کانو ن  و مراکز وکلا نیز باید آموزش های بیشتری در جهت پیشگیری 
داشته باشند. همچنین از مسئولان، قوه قضائیه و دولت انتظار داریم با وکلا مهربان تر 

باشند، وکالت و استقلال کانون وکلا  را به رسمیت بشناسند. به نحوی سخنرانی نکنند 
که جهت گیری خاصی علیه وکلا ایجاد شــود. مجموع این عوامل می تواند کمک کند 

که ان شاء االله دیگر شاهد تکرار حوادث تلخ نباشیم.
شیخ الاســلامی در پاســخ به تعداد حملات ضرب و جرح به وکلا در ســال ۱۴۰۱ 
تصریح کرد: حملاتی به صورت ضرب و جرح به اعضای کانون وکلا و مرکز وکلا داشتیم 
و طبق یک آمار تخمینی چهار تا پنج قتل و حدود ۲۰ تا ۳۰ مورد حمله به وکلا داشتیم.
رئیس کانون وکلای خراســان رضوی در پاســخ به موارد تخطی سهوی و عمدی 
وکلا و نحوه مطالبه مردم در شکایت از وکلا گفت: معمولا پرونده های منجر به حمله، 
شــامل موارد تخطــی وکیل نبوده. در پرونــده (قتل وکیل در) نیشــابور نیز می توانیم 
بی ظرفیتی طرف مقابل نســبت به وکیل را در نظــر بگیریم. ما هم اعتقاد نداریم وکلا 
معصوم هســتند و جرمی انجام نمی دهند. مردم باید بداننــد اگر وکیلی در پرونده ای 
تخلفی کرده باشد، کانون وکلا و مرکز وکلا دادسرا و دادگاه دارند که مستمر به مواردی 
از این دســت رسیدگی می کنند. نهادهای نظارتی داخلی وکلا بسیار در این موارد قوی 

برخــورد کرده و شــهروندان عزیز می توانند با مراجعه به کانــون و مراکز حق خود را 
پیگیری کنند. درعین حال شــهروندان می توانند با مراجعه به دادگستری اقامه دعوی 

و طرح پرونده کنند.
شیخ الاســلامی در پاســخ به نگرانی برخی از مردم به واسطه درگیرشدن در مسیر 
حقوقی مضاعف و نیاز به پرداخت هزینه های دعاوی بیشتر در شکایت از وکلا تصریح 
کرد:  در ســایت های اینترنتی کانون و مرکز شماره تماس برای دریافت شکایات وجود 
دارد؛ ولی چون بحث اقامه دعوی و اهمیت حفظ حقوق افراد مطرح اســت، بهترین 
کار مراجعه حضوری به این نهادهاســت. ما در این مراکز کمیسیون سازشی داریم که 
قبل از دادســرا وارد عمل می شــود، به ویژه در مواردی که مباحث مالی بین شــاکیان 
مطرح می شــود و خیلی از پروند ه ها در همین مرحله با جلب رضایت و حفظ حقوق 
طرفین حل وفصل می شود. اســتفاده از خدمات کمیسیون سازش در کانون وکلا هیچ 
هزینه ای برای شهروندان عزیز ندارد. هزینه های طرح دعاوی علیه وکیل در دادگستری 

نیز مبلغی در حد ابطال تمبر و هزینه ارائه دادخواست است.

شرق: متأســفانه هر سال شــاهد مرگ جنین تعدادی از مادران 
بــاردار و تولــد نوزادان نــارس به دلیــل اصرار بــرای روز تولد 
فرزندشــان هستیم. متأسفانه شــاهد مرگ یا تولد نوزادان نارس 
فراوانی در ساعات پایانی سال یا ساعت های آغازین سال جدید به 
دلیل اهمیت تاریخ و زمان میلادی بودیم که باید افسوس خورد.

دکتر فرناز مشــیری، عضو انجمن متخصصین زنان و زایمان 
ایران، با اعلام این خبر گفت: اگر در ساعات پایانی سال یا ساعات 
اولیه ســال جدید در بیمارستان ها حضور داشته باشید می بینید 
که چه تعداد مادر بــاردار با بچه های مرده در داخل رحم به ما 

ارجاع می شوند که به خاطر تأکید و تمایلی که به تولد فرزندشان 
در تاریخ اول فروردین داشــتند، دیر مراجعه کرده و بچه آنان در 
داخل رحم مرده اســت! وی با اظهار تأســف مبنی بر اینکه چرا 
باید شــاهد چنین اتفاقات تلخی باشیم، تصریح کرد: مادر باردار 
آ ن قدر صبر می کند که ســال تحویل شــود یا اینکه به پزشــک 
خود فشــار می آورد تا فرزند او زودتر زایمان شــود و حتما متولد 
فروردین در ســال جدید باشد. دکتر مشــیری با انتقاد نسبت به 
این فرهنگ که متأســفانه در ســال های اخیر رواج یافته اســت، 
گفــت: برخی خانواده ها با این دیدگاه، غفلت می کنند و فرزندان 

خود را با این طرز تفکر می کشــند. وی افزود: به نظرم تاریخ اول 
فروردین یا همان ۱/۱، چون اکثر بیمارستان ها شرایط خاص خود 
را دارند و همه به دنبال مســائل یا حاشــیه های نوروز و تحویل 
سال هســتند، زمان مناسبی برای زایمان نیســت. این فلوشیپ 
لاپاروســکوپی زنان گفت: مشکلی که همیشه در روزهای پایانی 
یــا روزهای آغازین ســال جدید وجود دارد، مربــوط به اصرار بر 
تولد فرزند در یک تاریخ مشــخص است و اگر جنین به اصطلاح 
رسیده باشــد، به دنیا آمدن در تاریخ تولد «رُند» مثلا اول فروردین 
شــاید مخاطراتی به دنبال داشته باشد. دکتر فرناز مشیری گفت: 

همیشه اسفندماه شلوغ ترین و پرازدحام ترین روزهای سال را دارد 
و اصلا نباید سعی کرد که امور درمانی غیرضروری و غیراورژانس 

را به روزهای پایانی سال موکول کرد.
وی تصریــح کرد: نگرانــی بعدی ما تاریخ دوم اردیبهشــت 
۱۴۰۲ اســت یعنی (۱۴۰۲/۲/۲) که همکاران پزشــک نیز باید به 
این موضوع توجه کنند و تحــت تأثیر اصرارهای خانواده ها قرار 
نگیرنــد؛ اینکه مثلا جنین دو هفته زودتر به دنیا آورده شــود که 
تاریخ تولد این کودک «رند» باشد و به عنوان مثال دوازده دوازده 

متولد شود، چه مفهومی دارد؟

وی گفت: این وظیفه ما پزشــکان است که تولد در تاریخ رند 
را از ذهــن مردم خــارج کنیم، چون این مســئله هیچ چیزی به 
ارزش انســان اضافه نمی کند؛ ضمن اینکه برخی اوقات به دلیل 
حجم بالای مراجعه کنندگان بیمارســتان احتمال بروز مشکلات 
غیرمنتظره بیشتر است. دکتر مشیری افزود: باید دنبال این باشیم 
که فرزند ما در زمان خودش متولد بشــود و فقط ســالم باشــد، 
همچنین به گونه ای تربیت شــود که موجب افتخــار خانواده و 

جامعه باشد.
وی گفت: باید اندیشــه های بلندمرتبه داشته باشیم و توجه 
بــه «رند»بودن تاریخ تولد و موضوعات دیگر در مقابل ســلامت 
فرزندمان چیزی کوچک و بی ارزش اســت. وی در پایان هشــدار 
داد: گاهــی همین اشــتباه موجب خواهد شــد یک مــادر برای 

همیشه امکان بارداری مجدد پیدا نکند.

جی
د گن

سعی
س: 

  عک


